
V BOCHOVĚ  19. BŘEZNA 2022 

Synoda farnosti Bochov - Toužim 
Zápis ze setkání 19. března 2022 

Třetího setkání se zůčastnilo 13 členů farnosti vč. pátera Józefa Francizska Szczepaniaka a 
jáhna Viléma Günzela, dalším účastníkem byl pan starosta města Bochov, který není členem 
katolické církve. 

Tématem setkání bylo „naslouchání,…“ 

- tématem byla „roztržitost“ … vnímání mnoha informací v moderní době. Zaplavení těmito 
informacemi a „starostmi“, které nás odvádějí od vnímání poselství… 

- velmi mladí příslušníci farnosti zmínili pochopitelnou potřebu naslouchat sami sobě, aby si 
uvědomili, KDO jsou, KDE se nacházejí a KAM směřují ve víře, svém životě… 

- starší farníci zdůrazňují naslouchání druhým… 

- významným tématem (díky přítomnosti pana starosty), bylo vnímání církve veřejností. 
Lidmi stojícími mimo církev na oddělování na „my“ a „oni“, jako by církev stála mimo 
společnost. Veřejnost si neuvědomuje / nechce uvědomit, že církev je součástí společnosti. 
To přináší problémy např. i v prosazování financování obnovy a údržby církevních památek. 
Většinová společnost je přesvědčena, že církev „má peněz dost“… 

- pan starosta zmínil, že z jeho pohledu chybí prezentace církevního života a svátků skutečně 
církevním způsobem, např. poutě. .. 

- pan starosta dále zmínil, že chybí duchovní vzdělávání, duchovní osvětová činnost, etická 
výchova… 

- základní problém v komunikaci mezi církví a ostatní veřejností, jsou dlouhodobě pěstované 
předsudky a falešný historický pohled na úlohu církve (církev je tmářská, zpátečnická, 
asociální, …) 

- církev, chce-li dostát svému úkolu, musí začít „od hlavy“… 

- všichni zúčastnění přivítali zasvěcení Ruska a Ukrajiny neposkvrněnému srdci Panny Marie. 

I nadále budeme v synodálním setkávání pokračovat. Další schůzka je naplánována na 
30.4.2022 na téma „ujmout se slova“. 

Za farnost Bochov - Toužim koordinátoři synody  
Jana Marie Magdaléna Pechová a Marek Vilém Augustin Pech


